
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for Grøn Trepart

Dato: 3. september 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1117
I Vandområdeplanerne 2021-2027 har miljøministeren lovet, at der vil blive "taget stilling 
til det resterende indsatsbehov" for Gudenåen og spærringen ved Tange (Tangevær-
ket/Gudenåcentralen). Vil ministeren afvente den verserende og uafklarede sag om Gu-
denåcentralens tilladelse til vandindvinding, som har verseret siden 2013, og hvor Viborg 
Kommunes seneste beslutning i december 2023 om at standse behandlingen af sagen er 
indklaget til Ankestyrelsen og afventer afgørelse, eller vil ministeren handle i sagen og i 
givet fald med hvilke tiltag? Der henvises til artiklen ”Viborg-borgmester afviser at sætte 
gang i undersøgelse af kraftværks konsekvenser for naturen: "Jeg påstår ikke, at det her 
er lovligt. Det ved jeg godt, at det ikke er"”, altinget.dk, den 14. december 2023.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Søren Egge Rasmussen (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på soren.egge.rasmussen@ft.dk og til 
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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